
Zápis z jednání 56. VH AŘZŠ ČR
 
Termín:                     19. – 21. 10. 2022
Místo konání:           Hotel Volareza Špindlerův Mlýn
Přítomni:                  Účastníci dle prezenční listiny, hosté dle prezenční listiny hostů
 
 
Středa 19. 10. 2022 – výměna zkušeností ředitelů škol

Čtvrtek 20. 10. 2022

Dopoledne: vlastivědná exkurze

1. Slavnostní zahájení 56. VH AŘZŠ ČR

� Jednání zahájil prezident AŘZŠ ČR Luboš Zajíc. Přivítal účastníky a VIP hosty.

� Volba návrhové komise

VH schválila návrhovou komisi v tomto složení: Jarmila Bjačková, Lenka
Špittová a Bohuna Burá

� Zahájení voleb do rady AŘZŠ ČR

VH schválila počet členů Rady AŘZŠ na další 3 leté období ve výši 9 členů.
VH schválila volební komisi v tomto složení: Lukáš Kačer, Pavlína Ben Seidlová,
Blanka Vlasáková
VH schválila dozorčí radu ve složení: Václav Hlinka, Zdeňka Havlíková, Iva
Lokajová na období do 30. října 2025

� Prezentace výsledku dotazníku členů asociace z 55. VH – Hana Stýblová

2. Aktuální dění v českém školství – blok MŠMT

� Základní informace náměstka ministra školství Mgr. Jana Mareše, MBA;

náměstkyně člena vlády Mgr., et Bc. Martiny Běťákové a PaedDr. Michala
Černého, ředitele Odboru základního vzdělávání a mládeže

� M. Běťáková: „Střední článek“ – návrat ke kvalitě ve vzdělávání, do konce

října projektová žádost, předpoklad do 1. 7. 2022 rozšíření do celé ČR,
náskok bude mít Karlovarský kraj, kde již probíhá pilotní ověřování do konce
roku 2022

„Ukrajinské linky“ UNICEF – pomoc školám v oblasti integrace ukrajinských
dětí, UNICEF neřeší jen ukrajinskou krizi, ale nadhled a posílení celého
vzdělávání

� J. Mareš: RVP – revize se nezastavila – diskuse k tématu

- parametrizace asistentů pedagoga
- vyhláška o školním stravování
- podmínky pro přijímací zkoušky na SŠ – stejné jako v loňském
roce
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� M. Černý: - projekt „Kurikulum“ – pomoci školám dobře zavést RVP do škol,

modelové předpřipravené programy
parametrizace AP – představení nynější kalkulačky, není cílem snížit počet AP,
MŠMT chce získat kontrolu nad počtem AP

Diskuse k tématu:

� Parametrizace asistentů pedagoga – upřesnění informací z tisku.

� Institucionalizace psychologů a speciálních pedagogů od 1. 9. 2022 – zpětná

vazba od ředitelů škol.

� ONIV: rozpočet bude projednáván ve Vládě příští týden.

- převody z platů do ONIV (nemocenské nelze jinak řešit) – má vliv na
snižování finančních prostředků na odměňování pracovníků, posunut
z MŠMT termín pro převody mezi ukazateli pro kraje stanoven do 25. 11.
2022.

� MŠMT chce, aby pokračovali ukrajinští AP, nemohou to však slíbit, příští

týden bude jasněji. V ČR je 800 ukrajinských AP.

� Další témata: status uprchlíka, přijímací zkoušky na SŠ, Čj jako 2. cizí jazyk,

včasnost informací z MŠMT! – navrhuje se LEX Ukrajina 4, který bude mít
výše uvedené problémy v řešení.

� Zjištění stavu dotisku učebnic ČJ pro cizince.

� Vázne komunikace z MŠMT směrem k terénu – padl návrh k výjezdům do

terénu.

� Téma sociálního pedagoga – probíhá diskuze zda se jedná o pedagogickou

nebo nepedagogickou pozici.

� Jak uchopit hodnocení ukrajinských žáků, především s ohledem při přestupu

na střední školu – doposud se hodnotí především jejich posun (do konce října
by měly být známé podmínky pro přijímací zkoušky).

� Téma distanční výuky ukrajinských žáků – sjednotit na webu MŠMT jednotná

informace.

3. Hlavní sledované směry ČŠI ve školním roce 2022/2023 – blok ČŠI (ústřední školní
inspektor Mgr. Tomáš Zatloukal, MBA, LL.M., MSc.)
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� Vyhledávání a identifikace nadání (42 000 nadaných žáků ZŠ a SŠ (mělo by být

150 000 žáků), 1 000 mimořádně nadaných žáků a (mělo by jich být 30 000).
Kde tedy jsou?

� Počet učitelů, kteří absolvují DVPP se zaměřením na rozvoj nadání se za pět let

sledování snížil!

� Stále se propadáme v mezinárodních testováních (nepracujeme s nadanými

žáky).

� Portál „Kvalitní škola“- metodický web, ČŠI bude ráda za zpětnou vazbu.

Diskuze:

� Poslední testování 5. a 9. tříd, děti selhávají a ředitel neví kde, chybí zpětná vazba –

odpověď: dostaneme do škol ještě 2. zprávu s tím, kde žáci selhávají.

� Nevhodné otázky v testování hlavně u 5. ročníků – odpověď: proběhne revize

položek
u 5. ročníků v testování.

� Reakce na pokles DVPP učitelů (nadaní žáci) V současném i v minulém školním roce

je velká zátěž pedagogů: integrace, digitalizace, distanční výuka – odpověď: musí jít o
snižování administrativy, pomoci by měl „střední článek“

� Nedochází k redukci učiva, dochází ke snižování kvality výuky? Množství učiva, jaká

pak kvalita výuky? – odpověď: připravuje se modelové RVP.

� Nadaní žáci - chybí systematizace ke skupině nadaných žáků.

4. Vnitroasociační záležitosti (L. Zajíc)

� Výsledky voleb do RADY AŘZŠ – (97 odevzdaných hlasovacích lístků, platných

hlasovacích lístků je 97) – noví členové Rady AŘZŠ dle pořadí získaných
hlasů:

Luboš Zajíc, Michael Buriánek, Jarmila Bjačková, Martin Šmahel, Miloslav
Hons, Lenka Špittová, Tomáš Augustýn, 8. a 9. místo: Bohuslava Burá a Roman
Chalupa
Rada v tomto složení má mandát do 30. 10. 2025, při dodržení stanov AŘZŠ
ČR.

� VH schválila nové regionální zástupce:

Moravskoslezský kraj - Zdeňka Havlíková
Královehradecký kraj - Ondřej Fajfrt

5. Představení prezentujících firem

6. Setkání regionálních zástupců se členy AŘZŠ jednotlivých regionů
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� Návrhy další činnosti v regionu

� Vznik WhatsApp skupin v regionu

� Pravidelné setkávání v regionech (ve školách)

Pátek 21. 10. 2022

7. TAČR „Vysvědčení“ (doc. Mgr. Jana Kratochvílová PhD.)

� Harmonogram projektu na 3 roky – jsme v polovině projektu

� Ukázka vysvědčení, úpravy od poslední prezentace na VH

� Metodická podpora, metodická příručka

� Napojení na informační systém školy (nebo šablona excel)

� https://www.ped.muni.cz/pedagogika/tacrvysvedceni/

8. Partnerství 2030+ , formy podpory škol v regionu – Vladimír Srb, vedoucí PS Střední
článek

� Diskuse o potřebných změnách

� Iniciátoři – přípravná fáze (zapojeno několik okresů a krajů)

� 2 letá pilotáž a končí na konci roku 2023

� Studie VŠE – přetíženost ředitelů škol nepedagogickými úkoly, panelová

diskuze v listopadu 2022 (AŘZŠ zastoupí L. Zajíc)

9. Další směřování Asociace – vnitroasociační záležitosti (L. Zajíc)

� Odstupující viceprezidentka Hana Stýblová představila zvoleného prezidenta a

viceprezidentku na další tříleté období: Prezident: Luboš Zajíc,
viceprezidentka: Jarmila Bjačková

� Zpráva dozorčí rady: Václav Hlinka seznámil VH se zprávou dozorčí rady

o hospodaření.

� VH schválila zprávu dozorčí rady o hospodaření.

� Návrhu rozpočtu na kalendářní rok 2023.
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� VH schválila návrh rozpočtu (položek) pro rok 2023 VH ukládá radě, aby po

ukončení kalendářního roku 2022 upravila rozpočet na rok 2023 podle
ukončené uzávěrky za rok 2022.

� Prezident seznámil VH s plněním závěrů z 55. VH (úspěšnost, kromě úvazků
ředitelů škol)

� Prezident přednesl zprávu o činnosti AŘZŠ za období od konání poslední VH

Zpráva o činnosti:
Spolupráce s organizacemi a partnery – seznámení aktivit
Práce v pracovních skupinách MŠMT
Organizace členů rady v kanceláři asociace v Praze dle rozpisu (pátek od 10 do
15 h.)
Rady AŘZŠ
Podpora činnosti regionálních zástupců
Pravidelné vystupování v médiích

� 57. VH AŘZŠ se uskuteční 26. – 28. 04. 2023 v Ostravě

� Ukončení VH: L. Zajíc poděkoval všem účastníkům za účast

10. Závěry VH

� Účastníci VH schválili závěry z 56. VH AŘZŠ ČR

Zpracovala: Jarmila Bjačková

Přílohy:
1. Zpráva dozorčí rady o hospodaření
2. Zpráva o výsledcích voleb do Rady AŘZŠ, volební lístky
3. Zpráva o činnosti za uplynulé období
4. Závěry 56. VH AŘZŠ
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